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Източник: БТВ 

 

Заглавие: Обучени алпийски катерачи втори ден вадят битови отпадъци от 

дълбоко дере в Родопите 

 

Сред „находките“ има стари дюшеци, пластмасови отпадъци, части от мебели, 

амбалаж 

 

Линк: https://btvnovinite.bg/bulgaria/obucheni-alpijski-katerachi-vtori-den-vadjat-

bitovi-otpadaci-ot-dalboko-dere-v-rodopite.html 

 

 
 

Текст: Отдалечени, труднодостъпни и без наблюдение - за някои деретата са най-

удобните места, на които да изхвърлят отпадъците си. Неудобната част идва за 

хората, които ще почистят дерето след това. 

 

https://btvnovinite.bg/bulgaria/obucheni-alpijski-katerachi-vtori-den-vadjat-bitovi-otpadaci-ot-dalboko-dere-v-rodopite.html
https://btvnovinite.bg/bulgaria/obucheni-alpijski-katerachi-vtori-den-vadjat-bitovi-otpadaci-ot-dalboko-dere-v-rodopite.html


Доброволци и служители на РИОСВ-Смолян, специално обучени за алпийско 

скално катерене, премахват незаконно сметище в трудно достъпно дере над 

село Момчиловци. 

 

„Работата е изключително опасна. Стремим се да действаме точно и без 

прибързване“, споделя доброволец от селото, който виси от въже над отвесна 

стена. 

 

Той и служители на екоинспекцията вече втори ден вадят битови отпадъци с 

въжета. Сред „находките“ има стари дюшеци, пластмасови отпадъци, части от 

мебели, амбалаж. 

 

В акцията лично участва и кметът на живописното родопско село Момчиловци 

Сийка Суркова. 

 

„Безобразно е да се изхвърлят отпадъците, особено на такива трудно достъпни 

места. Хората с риск за живота си ги събират“, споделя тя. 

 

Източник: News.bg 

 

Заглавие: Терзиев: Продължаваме да оздравяваме завода за боклук в София 

 

Линк: https://news.bg/regions/terziev-prodalzhavame-da-ozdravyavame-zavoda-

za-bokluk-v-sofiya.html 

 

 
 

Текст: Продължаваме да оздравяваме завода за третиране с отпадъци с нова 

техника, по-строг контрол и по-ефективни процеси. Напредваме и със 

следващия етап от цялостното подобряване на услугата. Това заяви кметът на 

София Васил Терзиев. 

 

По думите му работата на завода е от онези невидими механизми, които са 

изключително важни за функционирането на цялата система. Ако заводът не 

работи ефективно, устойчивото управление на отпадъците е невъзможно, 

подчерта той. Според него когато резултатите му са добри, можем да уверено 

да надграждаме и да подобряваме цялостно услугата по чистотата. 

 

Ефективната работа на завода е от ключово значение за постигане на 

устойчивост в управление на отпадъците на столицата и за подобряване на 

услугата по сметосъбиране за всички софиянци. От началото на 2025 г. до края 

на месец май постъпилите отпадъци в завода са с над 10 000 тона по-малко 

спрямо същия период на миналата година. От Столична община поясняват, че 

това е резултат от завишения контрол на входа на завода и по трасето на 

сметопочистващите камиони. Столична община е спестила над 4 млн. лв. само 

за първите пет месеца на 2025 г., тъй като разходът за 1 тон отпадък е около 400 

лв. 
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Също така значително подобрение се наблюдава и на резултатите от 

обработката на постъпилите отпадъци. От началото на годината досега 

количеството произведено и изнесено RDF гориво е с над 55% повече в сравнение 

със същия период на миналата година - 42 475 тона, спрямо 27 321 през януари-

май 2024 година. 

 

Увеличават се и приходите от продажба на рециклируемите материали, 

отделени при обработката на отпадъците - близо 4,5 пъти повече са те през 

януари-май 2025 година в сравнение със същия период на предходната. 

 

Освен това се отчита спад в количеството депонирани отпадъци - над 5 300 тона 

по-малко са те за първите 5 месеца от 2025 година спрямо същия период през 

2024 година, а процентът на директно депониране (без обработка) е спаднал до 

7.7% от общо депонирания отпадък, в сравнение с малко над 9% през 2024 година 

и значителните близо 63% за същия период през 2023 - преди началото на 

реформата на СПТО. 

 

Новите поръчки за чистотата в София са вече публикувани. В тях Столична община 

залага драстично завишаване на санкциите. 

 

Източник: Pronews.bg 

 

Заглавие: Европейската комисия ще награди студенти от Националната 

художествена академия, създали бижута от отпадъчни материали 

 

Линк: https://pronewsdobrich.bg/evropeyskata-komisiya-shte-nagradi-studenti-ot-

natsionalnata-hudozhestvena-akademiya-sazdali-bizhuta-ot-otpadachni-materiali-

p613028 

 

 
 

Текст: Ръководителят на Представителството на Европейската комисия в България 

Йорданка Чобанова и ректорът на Националната художествена академия (НХА) 

проф. Георги Янков ще наградят отличените студенти в конкурса Upcycle. 

Събитието ще се състои днес, 12 юни, в галерия „Тераса“ в Новия учебен корпус 

на НХА в София, съобщават от Представителството на ЕК. 

 

Конкурсът е част от кампанията на Европейския съюз #ЗаНашатаПланета 

(#ForOurPlanet). В него участваха студенти от НХА в специалностите „Метал“, 

„Резба“, „Керамика“, „Дизайн на порцелан и стъкло“ и „Моден дизайн“, които 

работиха в ателие „Бижута“. „Кампанията #ЗаНашатаПланета е насочена към 

преодоляване на климатичните промени и съхраняване на биоразнообразието. 

Тази година фокусът й е кръговата икономика – рециклиране, споделяне, 

повторна употреба и художествено преобразяване на отпадъчни или изхвърлени 

материали в нещо ново и ценно“, се казва в прессъобщението. От 

Представителството на ЕК в София отбелязват, че всеки жител на ЕС генерира 

средногодишно по 170 кг отпадъци от опаковки, 130 кг хранителни отпадъци и 11 

кг отпадъци от електроника и електрически уреди. Едва 38% от тези отпадъци се 

рециклират. По думите им съвременните бижута, които носят послания, спомени 
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и чувства, могат да бъдат създадени от всякакви материали: метал, камък, 

рециклирана пластмаса и полимери, дори от захвърлени или ненужни 

предмети. /ВСР 

 
Източник: БТА 

 

Заглавие: Контейнери за едрогабаритни или строителни отпадъци ще бъдат 

поставени във всички ловешки села, съобщиха от общинската администрация 

 

Линк: https://www.bta.bg/bg/news/bulgaria/908997-konteyneri-za-edrogabaritni-ili-

stroitelni-otpadatsi-shte-badat-postaveni-vav-vs 

 

 
 

Текст: Контейнери за изхвърляне на едрогабаритни или строителни отпадъци ще 

бъдат поставени във всички села в община Ловеч, съобщават от 

администрацията. Това ще стане в рамките на кампания по събиране и 

извозване на отпадъци от ремонтни дейности. 

 

В 34-те населени места ще бъдат разположени 42-a мултилифт контейнера. Те 

ще останат в селата в продължение на седмица, след което ще бъдат извозени 

по обявен от общината график. 

 

Кампанията започва на 19 юни и ще продължи до 7 август. 

 

БТА припомня, че и миналата година бяха осигурени контейнери за отпадъци за 

всички села в общината. В Ловеч акцията започна през април и ще продължи до 

края на октомври. 
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